
 

Extrémní rozšíření skládky až o 12 
hektarů. Téma se bude řešit na 
mimořádném zastupi te ls tvu.  
Uskuteční se v pondělí 3. dubna od 
17 hodin na Nové scéně Dusíkova 

divadla. Petici proti skládce 
podepsalo 1 400 občanů, i když 
trvala jen týden. V krátkém 
termínu včetně připomínek byla 
odeslána na Ministerstvo životního 

prostředí. Společnost AVE, která 
skládku vlastní, je obviněna. Podle 
kriminalistů dluží Čáslavi na 
poplatcích za odpad 1 mld. Kč. 
Více na straně 3 až 6 i 10 až 15

Podle našich informací odchází z 
Hemato log i cko - t rans fuzn ího 
oddělení Městské nemocnice Čáslav 
primářka MUDr. Kateřina Vosyková. 
Stejné oddělení opustí i MUDr. 
Martina Husáková. Pokud se 
nesežene za lékařky náhrada, je v 
o h r o ž e n í h e m a t o l o g i c k á 
ambulance. Pacienti dostávají 
informace, že na objednanou 
kontrolu již nemají chodit.  

Jaké jsou závěry posledního 
mimořádného jednání  
Rady města o skládce? 

Více na straně 6

Čáslavská atletika  
má bronzovou medaili  
z mistrovství republiky 

Více na straně 16 

Jaká je situace po odchodu 
primářky? Odpovídá ředitel 
nemocnice Ctibor Provazník 

Více na straně 8

Miliarda? Jak dál s AVE? Rada města chce  
rozšíření skládky. Co 21 zastupitelů? Co občané?
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Mgr. Tomáš Ouředník | tomas@fenomens.cz | telefon 730 666 555 | IČO 88596354 

FENOMENS.CZ

7 radních Čáslavi v čele se starostou Jaromírem Strnadem | fenomens.cz

Odchází primářka. 
Co bude s 3 500 

dárci krve?

Více na straně 8

 

Týden zážitkové turistiky v Dolomitech! 
1. - 8. července 2023 | 9. - 16. září 2023 

5 nocí v hotelu***, bohatá polopenze, večer 3chodové menu,  
doprava autobusem z České republiky, neomezený vstup do wellness  

13 750 Kč 

Dolomiťáci | Elán Čáslav  
telefon: 702 683 753, 315 555 499, dolomitaci@seznam.cz 

dolomitaci.webnode.cz 
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Máme rádi Čáslav | mameradicaslav.cz 

akce | výjimečnosti | nejoblíbenější místa | osobnosti 
 

KULTURA | SPORT | CESTOVNÍ RUCH | SPOLKY 

http://mameradicaslav.cz


ročník I. | březen 2023 3 měsíčník FENOMENS.CZ

Úvodník, který 
(ne)bude poslední 

Vážené čtenářky, vážení čtenáři, 
 

je tu nové vydání internetového 
měsíčníku FENOMENS.CZ. 
 

Nejskloňovanějšími tématy v 
Čáslavi posledních měsíců jsou 
skládka a městská nemocnice. 
 

Píšeme o nemocnici, která musí 
ř e š i t  o d c h o d p r i m á ř k y 
hematologicko-transfuzního 
oddělení i její lékařské kolegyně. 

 

Téma vnes l i do ve ře jného 
prostoru poprvé samotní občané, 
respektive pacienti. Znepokojení 
se objevilo na sociální síti. Vedení 
města následně muselo přiznat, 
že v tomto oddě l en í j sou 
problémy. 
 

Skládka. Rozhodování v časovém 
tlaku s mnoha informacemi, které 
se rychle mění. Kdo se v tom má 
vyznat? Zastupitelé? Občané? 
 

Přinášíme Vám celé vyjádření 
Rady města Čáslavi z jejich 
mimořádného jednání. Jde o 
materiál, který chtějí schválit na 
mimořádném zastupitelstvu. 
Nabízíme Vám odborný názor k 
záměru AVE od vedoucího 
Odboru ž ivotního prostředí 
Městského úřadu Čáslav.  
 

A o úspěchu v podobě medaile z 
mistrovství republiky se dozvíte 
na sportovní stránce. 

 

Věříme, že na 16 stranách získáte 
i mnoho dalších zajímavých 
informací. Mějte se nejlépe, jak to 
umíte. 
 

Tomáš Ouředník 
tomas@fenomens.cz

O miliardovém dluhu (ne)víme. 
Nemocnice, kultura, sport…  

  
 

 

Atmosféra houstne. Mimořádné zastupitelstvo o extrémním zvětšení 
skládky o 12 hektarů se uskuteční již v pondělí 3. dubna od 17 hodin na 
Nové scéně Dusíkova divadla v Čáslavi. Jen pár dnu předtím, v pátek 31. 
3., se na úřední desce objevuje usnesení z jednání Rady města Čáslavi. 
Jde o zveřejnění zápisu ze středečního mimořádného jednání z 29. 3. 
 

Rada města Čáslavi doporučuje v usnesení zastupitelům schválit rozšíření 
skládky za konkrétních podmínek. Celé usnesení, které je podkladem pro 
mimořádné jednání zastupitelstva, nabízíme v tomto vydání na straně 6. 
 

AVE nabízí například příspěvek 5 milionů ročně na nemocnici. Letos 
nemocnice potřebuje dotaci až 75 milionů z rozpočtu města. AVE chce 
dávat ročně 400 tisíc na sport a kulturu. Pro srovnání jenom letos jde z 
rozpočtu města na sport, pokud mluvíme o dotacích z Komise pro sport, 
3 200 tisíc. Komise pro kulturu, spolkovou činnost a cestovní ruch 
rozděluje 825 tisíc. AVE také nabízí garanci 30 milionů ročně za vybrané 
poplatky za odpad. AVE ale zároveň čelí i obvinění, že dluží Čáslavi 1 
mld. korun za poplatky. Pro srovnání celý roční rozpočet Čáslavi je na rok 
2023 plánován na více než 420 milionů korun. 
 

Další extrémní zvětšení skládky přinese obrovské zdravotní riziko, vyšší 
dopravu i zápach. To všechno zhoršuje kvalitu života pro občany. 
 

ČT: Jak jsem nafotil v roce 2018 auta jezdící s kaly z Ostravy do Čáslavi

VIZUALIZACE: Zvětšení skládky u Čáslavi o 12 hektarů
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Výlov Podměstského rybníka | foto: Petr Tomeš

Veřejné setkání nad uzemní studií v „Prokopárnách“ |foto: fenomens.cz 

Jana Obořilová

Čáslav | foto: Jiří Kouba

Čáslav | foto: Petr Tomeš

s využitím | Město Čáslav | Infocentrum Čáslav | TV Čáslav

Iniciátorka petice proti skládce

Čáslav vítá jaro barevnými krokusy
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Miliarda? Jak dál s AVE? Rada města chce  
rozšíření skládky. Co 21 zastupitelů? Co občané?

AVE nabízí například příspěvek 5 
milionů ročně na nemocnici. Letos 
čáslavská nemocnice pro  srovnání 
potřebuje dotaci až 75 milionů z 
rozpočtu města.  
 

AVE chce dávat také ročně 400 
tisíc na sport a kulturu. Pro 
srovnání jenom letos jde z 
rozpočtu města na sport, pokud 
mluvíme o dotacích z Komise pro 
sport, 3 200 tisíc. Komise pro 
kulturu, spolkovou činnost a 
cestovní ruch rozděluje 825 tisíc.  
 

AVE také nabízí finanční garanci 30 
milionů ročně za vybrané poplatky 
za odpad. „Dnes víme, že AVE CZ 
je trestně stíhaná právnická osoba 
a N á r o d n í c e n t r á l a p r o t i 
organizovanému zločinu vyčíslila 
škodu touto firmou způsobenou jen 
městu Čáslav na cca miliardu 
korun,“ zdůrazňuje bývalý starosta 

Čáslavi a současný zastupitel 
Vlastislav Málek (Čáslav pro 
všechny). 
 

V s a m o t n é m u s n e s e n í z 
mimořádného jednání Rady města, 
ale zmínka o řešení finančního 
sporu zce la chyb í . AVE CZ 
dlouhodobě tvrdí, že nároky města 
Čáslavi jsou mimo realitu a jsou 
neoprávněné. Pro srovnání celý 

roční rozpočet Čáslavi je na rok 
2023 plánován na více než 420 
milionů korun. 
 

„Je třeba zdůraznit , že EIA 
( p o z n á m k a f e n o m e n s . c z : 
dokument nutný pro rozšíření 
skládky) zde proběhla v roce 2011, 
tedy ještě před tím, než se 
prodávala skládka společnosti AVE. 
V tomto dokumentu se hovořilo o 
tom, že na skládce bude možno v 
budoucnu ulož i t 5 800 000 
m3 odpadu. S tím tedy společnost 
AVE tuto skládku kupovala. Město 
se zavázalo, že nebude skládce 
lidově řečeno házet klacky pod 
nohy,“ říká starosta Čáslavi Jaromír 
Strnad (ČSSD a NEZÁVISLÍ).  
 

Skládkování komunálního odpadu 
má skončit v roce 2030. Koncepce 
Středočeského kraje je i kvůli tomu 
proti další výstavbě skládek. 
 

Pokračování ze strany 1 
 

7 členná Rada města Čáslavi již 
p o d r u h é p o t v r d i l a n a 
mimo řádném jednání , že 
souhlasí s rozšířením skládky.  
V pátek 31. 3. se na úřední 
desce objevuje usnesení ze 
zmiňovaného jednání. 
 

Mimořádné zastupitelstvo o 
dalším zvětšení skládky se 
uskuteční již v pondělí 3. dubna 
od 17 hodin na Nové scéně 
Dusíkova divadla v Čáslavi. Jak 
se k tématu postaví všech 21 
zastupitelů? Co na to občané? 

Rada města Čáslavi: 
Jaromír Strnad, 

Renata Vaculíková, 
Ervin Petrikovič, 

Julie Provazníková, 
Zdeňka Nezbedová, 
Josef Ruml (všichni 
ČSSD a NEZÁVISLÍ)  

a Jiří Žaloudek  
(ANO 2011)
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 Jaké usnesení má 21 zastupitelů schválit?  
Rada města Čáslavi doporučuje rozšířit skládku…

 

TRUHLÁŘSTVÍ PAULUS - zakázková výroba  
 

nábytek, kuchyňské linky, okna, dveře, schodiště, nábytková dvířka,  
další bytové doplňky - vše včetně zaměření, dopravy a montáže 

 
 

Koželuhy 1748, Čáslav 
 truhlarstvi.biz | mobil: 603 521 819
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Rada města je městská vláda. V čele je starosta a dva místostarostové. Uvolněnými radními jsou v čáslavském 
případě pouze starosta a místostarosta. Oba vykonávají volenou funkci na „plný úvazek“. Jsou uvolněni  

z pracovního poměru a fakticky se stávají po dobu výkonu své funkce zaměstnanci města. 
 

Rada města v Čáslavi má celkem 7 členů. Pět zbylých radních je neuvolněných. Nejsou v pracovním poměru, 
jim poskytuje město náhradu ušlého výdělku za dobu strávenou výkonem funkce paušální částkou.  
Radní rozhodují sami o důležitých otázkách fungování města a zároveň doporučují vlastní záměry  

ke schválení do městského zastupitelstva.

Volby 2022 1. ČSSD a NEZÁVISLÍ  - 45,99 %, 12 zastupitelů  
2. Čáslav pro všechny - 21,65 %, 6 zastupitelů | 3. ANO 2011 - 13,13 %, 3 zastupitelé  

bez zastupitelů: 4. ODS - 4,66 % | 5. Šance pro rodinu - 3,74 % | 6. Česká pirátská strana  - 3,29 %  
7. Čáslav sobě - 3,04 % | 8. KSČM - 2,39 % | 9. NAŠE Čáslav 2,11 %

Starosta, místostarostové i Rada města Čáslavi.  
Všech 21 zastupitelů podle volebních preferencí  

Městské zastupitelstvo v Čáslavi (2022-2026) 
 

ČSSD a NEZÁVISLÍ 12 zastupitelů + ANO 3 zastupitelé = 15 
nadpoloviční většina pro rozhodování je minimálně 11 zastupitelů z 21 členů zastupitelstva 

 

opozice: Čáslav pro všechny 6 zastupitelů

starosta Ing. Jaromír Strnad (ČSSD a NEZÁVISLÍ) | druhý zprava 

místostarostka Mgr. Renata Vaculíková (ČSSD a NEZÁVISLÍ) | druhá zleva 

místostarosta (neuvolněný) MUDr. Ervin Petrikovič (ČSSD a NEZÁVISLÍ) | první zprava 

radní MUDr. Julie Provazníková (ČSSD a NEZÁVISLÍ) | první zleva 
foto: první řada 

 

radní Ing. Zdeňka Nezbedová (ČSSD a NEZÁVISLÍ) | první zleva 
radní Ing. Josef Ruml (ČSSD a NEZÁVISLÍ) | uprostřed 

radní Mgr. Jiří Žaloudek (ANO 2011) | první zprava 
foto: druhá řada 

zastupitelé ČSSD a NEZÁVISLÍ: Mgr. Daniel Mikš, MUDr. Julie Provazníková, Ing. Jaromír Strnad, MUDr. 
Ervin Petrikovič, MUDr. Ctibor Provazník, Ing. Jiří Havlíček MBA, RNDr. Tomáš Hasík, Ing. Zdeňka Nezbedová, 

Mgr. Renata Vaculíková, Ing. Josef Ruml, Mgr. Václav Drda, Vojtěch Nezbeda 

zastupitelé ANO 2011: Mgr. Jiří Žaloudek, Ing. Drahomír Blažej MBA, Bc. Alice Vavřinová 

zastupitelé Čáslav pro všechny: JUDr. Vlastislav Málek, Mgr. David Tichý, Mgr. Filip Velímský Ph.D., Jiří 
Honzíček, Mgr. Martin Jusko, Martin Horský 

 

(pořadí zastupitelů podle volebních preferencí v komunálních volbách) 
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Odchází primářka. Co bude s 3 500 dárci krve?

„Naš i základnu tvoř í 3 500 
dobrovolných dárců, ročně je 
provedeno kolem 3 000 odběrů,“ 
p í š e s e n a w e b u M ě s t s k é 
nemocnice Čáslav. „Krev nelze 
uměle vyrobit a její potřeba je 
t rva lá , “ doplňuje čás lavské 
nemocniční zařízení. 
 

„Situace na hematologii je v 
řešení, problém zde v současné 
době je, ale pacienti se nemusí bát, 
vedení nemocnice intenzivně 
pracuje na řešení, aby všichni 
mohli být spokojeni. Jakmile budou 
k dispozici další informace, budou 
okamžitě zveřejněny,“ informovala 
pouze na sociálních sítích občany 
mluvčí Rady města Čáslavi a 
zároveň mluvčí nemocnice Zdeňka 
Nezbedová (ČSSD a NEZÁVISLÍ). 
 

Odchod primářky potvrzuje v 
radničních novinách místostarosta 
Čáslavi Ervin Petrikovič (ČSSD a 
NEZÁVISLÍ): „Jde například o 
odchod primářky hematologicko-
transfuzního oddělení, za kterou 
bude třeba sehnat náhradu.“  
 

Ředitel Městské nemocnice Ctibor 

Provazník později zveřejnil na 
webu obsáhlejší vyjádření. 
 

Po vě ře ný ře d i t e l Mě s t s k é 
nemocn i ce Čás lav : C t ibor 
Provazník (ČSSD a NEZÁVISLÍ):  
 

„Nastalou situaci akutně řešíme. Vše 
je prozatím v jednání. V tuto chvíli 
není možné předjímat přesný další 
vývoj.“  
 

„Podnikneme všechny kroky k tomu, 

aby se případná nutná omezení 
ambulance pacientů dotkla, co 
nejmenší měrou. Do konce dubna je 
provoz hematologické ambulance 
zajištěn ve stávajícím režimu. 
Nadále budou probíhat jednání s 
dalšími lékaři o možném nástupu.“ 
 

„Vedení nemocnice již také jednalo s 
primářkou hematologie v Kolíně o 
případném zajištění péče o zdejší 
pacienty po dobu nutnou k vyřešení 
zdejší situace. Také tato lékařka 
přislíbila pomoc při hledání nového 
lékaře pro Čáslav, za což jí patří 
dík.“ 
 

„V dosavadním systému provozu ale 
každopádně zůstane hematologická 
laboratoř, která poskytuje služby 
ostatním oddělením nemocnice a 
pomáhá tak zajišťovat kontinuální 
péči o pacienty.“  
 

„Stejně tak se nebude nic měnit pro 
dárce krve, kteří se nemusejí obávat, 
že by s i musel i hledat nové 
pracoviště, kam by v budoucnu 
jezdili darovat krev. Odběry budou i 
nadále probíhat přímo v čáslavské 
nemocnici.“ 

Pokračování ze strany 1 
 

Příčinou odchodu primářky 
Vosykové jsou údajně špatné 
vztahy na pracovišti. Její konec 
v nemocnici je plánován zhruba 
na polovinu dubna.  
 

V den uveřejnění problémů 
pacientů na sociální síti jsme 
k o n t a k t o v a l i p ř í m o S M S 
d o t a z e m m l u v č í Z d eňk u 
Nezbedovou. Ta vůbec na dotaz 
o h l e d n ě H e m a t o l o g i c k o -
t r a n s f u z n í h o o d d ě l e n í 
Nemocnice Čáslav nereagovala.

Naši základnu tvoří 
3 500 dobrovolných 

dárců, ročně je 
provedeno kolem  

3 000 odběrů. Krev 
nelze uměle vyrobit 

a její potřeba je 
trvalá

Máte zajímavé názory? 
 

Pište do facebookové skupiny FENOMENS.CZ, nebo posílejte emailem  
facebook.com/groups/fenomens.cz, nebo tomas@fenomens.cz
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Město apeluje  
na občany kvůli psům 
Žádáme majitele psů, aby se 
chovali zodpovědně a nedopustili, 
aby jejich pes ohrožoval jiné.  
 

Vyjma několika konkrétních 
prostranství uvedených v Obecně 
závazné vyhlášce města Čáslav č. 
2/2016 je volný pohyb psů na 
veřejném prostranství zakázán. 
 

Majitel je zodpovědný za to, že 
pes nebude znečisťovat veřejné 
prostranství. Je povinen zejména 
po něm uklízet psí exkrementy a 
nesmí vstupovat se psy a jinými 
zvířaty na dětská a sportovní 
hřiště, pískoviště, do prostor 
městského úřadu, škol, školek a 
nemocnice.  

Růžovka je jedinou 
školou v republice  
s výukou oplatek

SOU Čáslav inovuje cukrářskou 
výrobu. Škola nechala na zakázku 
vyrobit cukrovinkářské zařízení na 
výrobu lázeňských oplatek a stane 
se tak jedinou školou v Čechách, 
která bude tuto dovednost své 
žáky prakticky učit.  
 
Na učňovské oplatce bude 
vyraženo logo SOU Čáslav a výčet 
oborů, které škola nabízí. Škola 
uvažuje o tom, že šikovným 
žákům se zájmem o obor umožní 
získat certifikát pro specializaci 
cukrář-oplatkář. 

Zastupitelstva  
v Čáslavi

3. 4. 2023  
(mimořádné o skládce) 

17. 4. 2023 
19. 6. 2023 
18. 9. 2023 
6. 11. 2023 

 
Odkazy na živé přenosy, které 

začínají od 17 hodin, naleznete  
na fenomens.cz

Nové chodníky, 
parkoviště, zastávka 
Město plánuje zvýšit bezpečnost 
kolem frekventovaných vozovek 
poblíž Střední zemědělské školy a 
Základní školy Sadová. 
 

Odbor inves t i c p ř i p ravu je 
výběrové řízení na zhotovitele 
projektové dokumentace. Teprve 
projekční část a vyjádření 
dotčených orgánů objasní, zda a 
za jakých podmínek je možné 
chodníky postavit. To samé platí i 
pro upřesnění výše finanční 
náročnosti investice. 
 

Pokud v še dopadne podle 
představ města, žáci přilehlých 
škol i jejich rodiče jistě uvítají 
n o v ý c h o d n í k v u l i c i N a 
Svornosti. Komunikace pro pěší 
chybí také v navazující ulici 
Jetelová.  
 

V ulici Sadová se plánuje opravit 
parkoviště před zemědělskou 
školou. Na parkovací ploše, která 
je přímo spojená s vozovkou, se 
nachází zastávka autobusu. Ta 
bude kvůli bezpečnosti posunuta 
o několik metrů dále směrem do 
centra. Realizace by mohla být 
zahájena na podzim roku 2023.

Letní koupaliště   
ve Vodrantech

Jak zrekonstruovat centrální 
b u d o v u v a r e á l u l e t n í h o 
koupaliště z roku 1934? 
 

Architektonicky zajímavý objekt 
slouží pouze jako průchod k 
bazénům a postupně chátrá. 
Minulý rok se jej podařilo zapsat 
do památkového ka ta logu 
Národního památkového ústavu 
jako důležitou stavbu města.  
 

Studie proveditelnosti, kterou pro 
město zpracoval doc. Ing. arch. 
Boris Hála, Ph.D., navrhne 
několik variant, jak by stavba 
mohla být využita, a ukáže, 
jakým směrem se město vydá.  
 

Spo l e čně s e zap sán ím do 
k a t a l o g u N á r o d n í h o 
památkového ústavu pomůže ve 
snaze o získání případné dotace. 
 

Stavbu čáslavského koupaliště 
financovali majitelé továrny 
Kosmos (dnes Zenit) Ing. Emil 
Pick a jeho syn Ing. Pavel Pick. 

Kompostéry  
pro občany

Občané jak z rodinných, tak 
bytových domů mohou využít 
nabídku domácích kompostérů 
od města Čáslav.  
 

Kontaktní osobou z Odboru 
životního prostředí Městského 
úřadu Čáslav je Ing. Gabriela 
Kacanová Benešová. 
 

e-mail: kacanova@meucaslav.cz 
telefon: 722 963 822

zprávy s využitím | Město Čáslav
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Názory: Jak se k návrhu společnosti AVE vyjádřil 
vedoucí Odboru životního prostředí Michal Ryšán 

Dobrý den, 

činnost Odboru životního prostředí 
v  režimu úřadu není v  tomto 
případě na místě, stejně jako 106, 
vydané stanovisko k  záměru je 
platné v plném rozsahu. Podklady 
jsem nedostal, předpokládám, že je 
každý zastupitel schopen materiály 
vyhodnotit a učinit si vlastní názor, 
mohu maximálně poskytnout 
osobní pohled na věc. Po čtrnácti 
dnech intenzivní práce předložilo 
AVE z  pozice žadatele a slabší 
strany návrh bezpodmínečné 
kapitulace Čáslavi. Na pracovním 
jednání zastupitelstva jsem nabyl 
dojmu, že má AVE snahu o 
vyváženou dohodu, situaci chápe a 
z  celého jednání jsem měl velmi 
dobrý pocit. Ing Hampl je člověkem 
na svém místě, jeho jednatelské a 
rétorické schopnosti jsou na 
špičkové úrovni. Kde je to třeba je 
zcela konkrétní a kde potřebuje je 
nepostřehnutelně nekonkrétní tak, 
aby se nedopustil žádné lži, na 

otázky odpověděl, ale zároveň si 
nechal dostatečný prostor pro 
manévrování, slova umí volit velmi 
obezřetně. Například na dotaz 
jednoho ze zastupitelů, zda se bude 
v  Čáslavi skládkovat nebezpečný 
odpad ze zahraničí odpověděl zcela 
konkrétně. V  Čáslavi se nebude 
„odstraňovat“ žádný odpad ze 
zahraničí, toto vyjádření však 
zároveň ponechává možnost 
v  Čáslavi „využívat“ až 25 % 
z  celkového návozu a neodvést 
z  toho objemu ani korunu do 
městské pokladny. O definici 
takové „zahraničnosti“ a možnosti i 
takový odpad vykazovat jako 
odpad domácí z  vlastní produkce 
by bylo možno dlouze diskutovat, 
toto však není vůbec podstatou 
návrhu, pouze zavdává důvod 
k obezřetnosti. 

V předloženém návrhu odstavci D) 
AVE CZ se nachází po kritickém 
přezkoumání pouze dva konkrétní 
body a několik zcela neurčitých 
hesel, slibů a přání. Již v  prvním 
bodě prakticky zavrhuje možnost 
dílčí dohody a trvá na plném 
schválení již dříve neprůchozího 
návrhu. Jedním z  těchto dvou 
bodů je návrh garance příjmu 15 
milionů CZK/rok. Tedy garance 
minimálně příjmu odpovídajícímu 
příjmu z doby, kdy bylo v rozporu 
se zákonem „využíváno“ až 90 % 
přijatých odpadů, výhradně kat. N 
a zbylých 10 % tvořil směsný 
komunální odpad, u kterého si jen 
těžko představit jeho využití na 
různé druhy konstrukcí a prvků…. 
Takovou garanci považuji za velmi 
podivnou, až nedůstojnou, zejména 
v  kontextu snahy o navýšení 
celkového objemu ročních návozů. 
Zároveň tak nepřímo potvrzuje 
k l e sa j í c í t r end odváděný ch 
poplatků z  nějakých 50  mil/rok 
v  současnosti na 15 mil. po roce 
2030, finanční výhodnost pro 

město je do budoucna tedy velmi 
sporná a je otázkou, zda 15  mil. 
Kč/rok za to stojí a je zárukou 
čehokoliv. 

Druhým konkrétním bodem je 
deklarace snahy o legalizaci 
složiště o kapacitě 595  000 m3. 
S tímto bodem se zcela ztotožňuji, 
neboť příprava jiné cesty pro 
nakládání s  odpady ve městě 
vyžaduje jistý čas a nemělo by 
hlubší smysl blokovat již vystavěné 
s l o ž i š tě n a ú k o r v l a s t n í h o 
fungování. 

Dále již pouze navrhuje dodržování 
zákonem stanovených povinností. 
Jako kuriozní považuji návrh 
ukončení „dohody o spolupráci 
2012“, neboť v čase platnosti této 
dohody samo AVE CZ způsobilo 
městu značnou škodu bez možnosti 
nápravy, skutečně takovou dohodu 
lze považovat za platnou, pokud 
jedna ze stran evidentně svým 
jednán ím po škozu j e s t r anu 
druhou? 
 

Oproti krokům ze strany AVE je 
návrh postupu Čáslavi v  odstavci 
D) zcela konkrétní a prakticky 
směřuje k  nekompromisnímu 
naplnění původního záměru 
v  plném rozsahu a bez dalších 
podmínek, a to i pro zastupitelstva 
vzešlá z voleb budoucích.  
Pokračování na straně 15. 

Po vyhodnocení 
předloženého návrhu 

jako celku jsem 
přesvědčen o jeho 
jednostrannosti  

a zcela 
bezprecedentní 
nevýhodnosti. 

Čáslav nutně nemusí 
být konečnou stanicí 
pro odpady širokého 

okolí…
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Názory: Jak se k návrhu společnosti AVE vyjádřil 
vedoucí Odboru životního prostředí Michal Ryšán 

Pokračování ze strany 14  
 

Schválením návrhu jako celku pak 
bude celé fungování postaveno 
pouze na vzájemně navazujících 
změnách IP, kdy má již veřejnost i 
z a s tup i t e l s t vo pouze ve lm i 
omezené možnosti zásahu a 
prakticky se o takových změnách 
nemusí ani dozvědět. Souhlasné 
stanovisko EIA má omezenou 
platnost 7 let, tedy by muselo dojít 
ke změně IP a navýšení kapacity 
skládky o 2  000  000 m3 a 
povolení všech činností ještě před 
rokem 2030, nikoliv po naplnění 
nějaké kapacity, nebo dostavbě 
obchvatu. Regulace noční a denní 
k a p a c i t y z a ř í z e n í C K N O 
samozřejmě žádným způsobem 
neovlivní kumulativní dopravní 
zátěž. Souhlasit se dá pouze 
s  bodem, kdy nebude aktivně 
bráněno legalizaci Etapy IV. 

Po vyhodnocení předloženého 
návrhu jako celku jsem přesvědčen 
o jeho jednostrannosti a zcela 
bezprecedentní nevýhodnosti. 
Jestliže se máme někam posunout, 
je zcela nezbytné vyjasnění cílů a 
směřování po roce 2030 v souladu 
s  aktuálně platnou zákonnou 
normou. Současná situace a způsob 
jednání je absolutně nekonkrétní a 
do budoucna může Čáslav a 
obyvatelstvo pouze poškodit. 
Zastupitelstvu bych doporučil 
p ř i j m o u t z c e l a k o n k r é t n í 
stanovisko ve smyslu deklarace 
b e z p r o b l é m o v o s t i p růb ěh u 
schvalovacího procesu na kapacitu 
E tapy IV - 595  000 m3 a 
zastavitelnost Z19 definitivně 
odmítnout. Tento krok bude 
z n a m e n a t , ž e s e Č á s l a v 
v  horizontu několika let stane 
p r ů m ě r n ý m m ě s t e m s e 
standardním příjmem a bude si do 
té doby muset najít novou cestu 
p ro nak ládán í s  odpady a 
nespoléhat pouze na jejich vršení 
za město. Úkol to nebude vůbec 
jednoduchý a na jeho splnění se 
bude muset podílet úplně každý. 
Dotkne se peněženky i pohodlí 
k a žd é h o o b č a n a Č á s l a v i i 
p ř i l e h l é h o o k o l í .   T í h u 
odpovědnosti zastupitelstvu vůbec 
nezávidím, ale nelze do nekonečna 
jednat, balancovat na hraně a 
nezaujmout konkrétní postoj, 
protože neurčitost ve věci denní 
potřeby, jakým je odstraňování 
odpadů, je velmi nebezpečná a 
s  promrhaným časem nás může 
dovést do bezvýchodné situace. 
AV E C Z j i s tě j e š tě d o k á že 
přehodnotit své záměry a najde 
prostor pro další činnosti CKNO ve 
stávajícím areálu. Další provoz S-
NO a jeho výhody pro město jsou 
v  současné době jen velmi těžce 
odvoditelné, zákonná úprava se 
může nečekaně změnit dle situace, 
avšak odklon od skládkování všech 

druhů odpadů je v  moderní 
společnosti nepopiratelný fakt. 
Čáslav nutně nemusí být konečnou 
stanicí pro odpady širokého okolí a 
zároveň jistě dokáže fungovat bez 
skládky na svém území, stejně jako 
99 % jiných obcí. Se vším se 
dokážeme vypořádat, potřebujeme 
akorát vědět kdy a jak.  

Jestli to takto stačí, do nějakého 
rozsáhlejšího rozboru bych se 
n e p o u š t ě l , t e n p r o j e k t j e 
v  současnosti stejně mrtvý a bez 
změny územního plánu je marný, 
zastupitelé pak nemusejí hlasovat 
pro, nebo proti změně, ale úplně 
stačí, když návrh neprojde, ale byl 
bych rád za jasný výstup z jednání 
tak, aby bylo jasné směřování a 
neuzavírat jej s  tím „budeme 
jednat“. AVE svou neochotou ke 
kompromisu dojednalo a další 
jednání je pouze snižování vlastní 
důstojnosti a hrdosti. 
 

RNDr. Michal Ryšán 
vedoucí Odboru životního prostředí 
MĚSTSKÝ ÚŘAD ČÁSLAV 
nám. Jana Žižky z  Trocnova 1, 
28601 Čáslav 

Sídlo odboru: Generála Eliáše 6, 
28601 Čáslav 
tel: +420 725 377 184 

rysan@meucaslav.cz 
www.meucaslav.cz 

Umožněním cesty  
po neveřejné 
komunikaci 

prakticky padá 
jakákoliv snaha  

o stavbu obchvatu, 
neboť tento již 
nebude mít pro  
AVE CZ žádný 
význam, jeho  

celkový přínos  
je v porovnání 

s náklady taktéž 
velmi nekonkrétní.
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Bronz Viktorie z halového mistrovství republiky. 
Koulařská naděje z Čáslavi zazářila v Ostravě

Třetí místo ve vrhu koulí za 
výkon 12,22 metrů. To je pro 
14letou Viktorii Machovou 
životní úspěch. Medailí potěšila 
trenéra Tomáše Schneiberga i 
celou rodinu.  
 

„Viktorka se vrátila z halového 
MČR v atletice. Jsme na ni 
neskutečně hrdí. Díky jejímu 
trenérovi, který ji dostal tam, 
kde je a jejímu nadšení a dřině,“ 
reaguje na velký úspěch dcery 
Ondřej Mach. A jak se dařilo 
ostatním čáslavským atletům? 

Trochu smolně skončilo finále  
žákyň na 800m, když svěřenkyně 
J a n y Č e r v e n k o v é p ř i š l a 
v  posledních metrech o bronz a 
patřilo ji 4. místo. Náplastí ji byl 
osobní rekord a zároveň nový 
oddílový rekord 2:19,48. 
 

Velmi slušné výkony předvedli 
kluci, když Petr Malina obsadil na 

800m solidní 15. místo za 2:14,28 
a Vojtěch Krupka v  osobním 
rekordu 17. místo na 300m za 
39,76. 
 

Ještě startovala štafeta žáků na 
4x200m ve složení Jan Dušek, Petr 
Malina, Lukáš Marek a Vojtěch 
Krupka. Obsadili nakonec 15. místo 
za 1:46,85. Ke startu na Mistrovství 

České republiky jsou potřeba 
výkony do 24. místa v  českých 
tabulkách. To znamená, že dostat 
se na samotné mistrovství je velký 
úspěch. Šampionát se uskutečnil o 
víkendu 4. a 5. 3. v Ostravě. 
 
Zpráva s využitím Ondřeje Macha i 
AC Čáslav - oddíl atletiky

1. 4.  Otevírání Doubravy trasa: 
Závratec, Mladotice, Ronov nad 
Doubravou, Žleby, délka: 11 km, 
odjezd: Čáslav 9:13, návrat 14:44, 
vedoucí: Jana Fürstová 
 

8. 4. Za dymnivkami trasa: Velký 
Osek, Veltrubský luh, Kolín, délka: 
14 km, odjezd: Čáslav 8:01, návrat 
15:06, vedoucí: Zbyněk Němec 

 

15. 4. Rybářská bašta trasa: 
Bahno, Vidlák, Černíny, Rybářská 
bašta, Předbořice, délka: 11 km, 
odjezd: Čáslav 8:52, návrat 15:06, 
v e d o u c í : M a r i e N ěm c o v á ,  
Stanislava Vítková 
 

22. 4. Zámečky Vysočiny trasa: 
Josefodol, Zboží, Habry, délka: 11 

km, odjezd: Čáslav 7:57, návrat 
14:00, vedoucí: Miloslava Poštová 
 

29. 4. Práchovický lom trasa: 
Třemošnice, Hedvičino údolí, Starý 
D v ů r, L o v ě t í n s k ý r y b n í k , 
Třemošnice, délka: 11 km, odjezd: 
Čáslav 9:13, návrat 14:44, vedoucí: 
Zdena Matysová 

SK Slavoj Čáslav - pěší turistika - duben 2023

Nabídka výživového poradenství, měření na přístroji InBody 230 
Cvičení na Power Plate a VacuShape 

 

Přístrojová lymfatická masáž a pulzní magnetoterapie na přístrojích od BTL 
 

RNDr. Mária Adamčíková | Formanova 582/4, Čáslav 
 

více informací | telefon: 773 679 080 

 
 
 

studio-vitalita.cz 


